
Protokół Nr XXX / 2009 
Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 roku 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Wągrowcu 

 
Sesję rozpoczęto 29 kwietnia br. o godzinie 16.00, zakończono o godzinie 
21.00. 
 
Obrady XXX Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzył 
Wiceprzewodniczący Rady, Wojciech Ćwik, który powitał radnych i 
zaproszonych gości.  
 
W obradach uczestniczyło 16 radnych na ogólny stan 19, co stanowiło kworum, 
przy którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały. Nieobecni radni:                   
M. Piechocki, K. Migasiewicz, A. Zając. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Protokół XXIX sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 marca 2009 roku 
został przyjęty – /16 za/.  
 
Na podstawie § 18 ust. 5 pkt 2 Statutu Powiatu Wągrowieckiego oraz § 16 ust. 2 
Regulaminu Rady Powiatu Wągrowieckiego Zarząd Powiatu zgłosił wniosek o 
zmianę w porządku obrad XXX Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie: 
 
pkt  21 w  następującym brzmieniu:  

„Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu  
osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego”. 
 
Pozostałe pkt. porządku XXX Sesji Rady Powiatu otrzymują kolejne po sobie nr 
22,23,24. 
 
W związku z tym Wiceprzewodniczący wniósł o przegłosowanie porządku 
obrad z proponowaną zmianą. 
 
Rada w stosunku głosów 16 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych, przyjęła 
następujący porządek obrad: 
    
Porządek obrad posiedzenia XXX Sesji R P W: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
1.1  otwarcie sesji, 
1.2 stwierdzenie kworum, 

 



1.3 przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
2. Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 
5. Informacja Wicestarosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy 

Zarządu.  
6. Informacja Przewodniczących Komisji Stałych o pracy między 

posiedzeniami sesji. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
8. Przyjęcie informacji o działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów w roku 2008. 
9. Informacja o realizacji przez Zarząd Powiatu zgłoszonych wniosków, 

interpelacji i zapytań do organów powiatu w roku 2008. 
10. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie oraz przedstawienie wykazu potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej oraz informacja z działalności warsztatów terapii zajęciowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 
przez Warsztat Terapii Zajęciowej w Wapnie w 2008 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 
przez Warsztat Terapii Zajęciowej w Wągrowcu w 2008 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2009-
2013. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/164/2008 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji przez Powiat Wągrowiecki 
projektu w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego – Priorytet 2, Działanie 2.2 wyrównywanie szans 
edukacyjnych poprzez programy stypendialne - „Stypendia unijne dla 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych województwa wielkopolskiego”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania i 
przekazywania w roku szkolnym 2008/2009 stypendiów na 
wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkół 
ponadgimnazjalnych umożliwiających uzyskanie świadectwa 
dojrzałości”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do realizacji Gminie 
Wągrowiec zadania pn. „Wykonanie projektu przebudowy drogi 
powiatowej nr 1610 na odcinku Sienno - Przysieczyn”. 

18. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu 
Powiatu za 2008 rok. 

19. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie udzielenia 
zarządowi powiatu absolutorium za 2008 rok. 

 



19.1 rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2008 rok, 
19.2 opinia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju     

Powiatu, 
19.3 przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej i opinii Regionalnej   

Izby Obrachunkowej, 
19.4 dyskusja. 

20. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 
grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2009 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2006 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej 
Przewodniczącego. 

22. Interpelacje i zapytania. 
23. Wnioski i oświadczenia radnych. 
24. Zakończenie obrad XXX sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 

 
Ad 1 
Jak wyżej. 
 
 Ad 2 i 3 
Jak wyżej. 
 
Ad 4 
Wiceprzewodniczący Wojciech Ćwik przedstawił informację Przewodniczącego 
Rady Powiatu Wągrowieckiego, Krzysztofa Migasiewicza o pracy między 
sesjami, który uczestniczył w: 
- Gali Głosu Wągrowieckiego, 
- zakończeniu jubileuszowej wągrowieckiej ligi siatkowej w Gołańczy, 
- 10-leciu Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Gołańczy. 
 
Ad 5  
Wicestarosta – Tomasz Kranc poinformował radnych o pracy Zarządu między 
sesjami Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
 
Rada Powiatu Wągrowieckiego na XXIX sesji w dniu 25 marca 2009 roku 
podjęła 7 uchwał. 
 

I. Zarząd Powiatu Wągrowieckiego ustalił sposób ich realizacji:  
 
Wydział Geodezji, Kartografii, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 
otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXIX /177/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca 2009 roku w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

 



Wągrowieckiego. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w 
Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie otrzymało do realizacji:  

• Uchwałę nr XXIX /178/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca 2009 roku w sprawie  przyjęcia Powiatowego Programu Wspierania 
Rodziny i Dziecka na lata 2009-2013. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXIX /179/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca 2009 roku w sprawie określenia rodzaju zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na te zadania w 2009 roku. Ww. uchwałę przesłano do 
Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Wydział Kultury, Oświaty i Sportu otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXIX /180/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca 2009 roku w sprawie  zmiany uchwały nr XV/88/2007 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonych na 
obszarze Powiatu Wągrowieckiego. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem publikacji w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego oraz przesłano do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu delegatura w Pile celem zaopiniowania.  

 
• Uchwałę nr XXIX /181/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        

25 marca 2009 roku w sprawie  przyjęcia „Regulaminu przyznawania 
nauczycielom szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat 
wągrowiecki dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw”. Ww. uchwałę 
przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem publikacji w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

 
Sekretariat Starosty otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXIX /182/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca 2009 roku w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 
zadania z zakresu administracji rządowej. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Skarbnik Powiatu otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXIX /183/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
25 marca  2009 w sprawie zmiany uchwały nr  XXVI/166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok. Ww. uchwałę przesłano do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu delegatura w Pile celem zaopiniowania.  

 
II. Zarząd Powiatu w okresie między 25 marca a 20 kwietnia 2009 roku odbył 4 
posiedzenia, na których rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

 



• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Antoniewie o wyrażenie zgody na udzielenie zamówienia 
publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na dostawę oleju opałowego 
na sezon grzewczy 2009/2010. 

• Zapoznał się z prośbą Komendanta Powiatowego Policji w Wągrowcu w 
sprawie podjęcia działań dot. powstania na terenie powiatu Izby Wytrzeźwień. 

• Zapoznał się z pismem ZOZ w Wągrowcu o przyznaniu dofinansowania 
projektu o nr WND-RPWP.05.03.00-30-005/09 pt. „Zakup tomografu 
komputerowego”. 

• Zapoznał się z informacją o planowanych remontach dróg powiatowych w 2009 
roku. 

• Rozpatrzył wnioski o dofinansowanie ze środków PFRON sportu, kultury i 
rekreacji niepełnosprawnych, sprzętu rehabilitacyjnego, likwidacji barier 
architektonicznych. 

• Zapoznał się z wnioskiem dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego o umorzenie 
należności wraz z odsetkami z tytułu zadłużenia za czynsz, gaz, ogrzewanie. 

• Zapoznał się z pismami dyrektora I LO w Wągrowcu w sprawie treści uchwały 
nr 18/2008/2009 rady Pedagogicznej I LO i wstrzymaniu wykonania uchwały 
nr 19/2008/2009. 

• Wyraził zgodę dyrektorowi PZD w Wągrowcu na udzielenie zamówienia 
publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na zakup i dostawę 
betonowych elementów prefabrykowanych. 

• Przyznał Nagrody Herbu Powiatu Wągrowieckiego: wągrowieckim 
olimpijczykom Arturowi Siódmiakowi, Monice Drybulskiej, Zbigniewowi 
Orywałowi oraz Kurkowemu Bractwu Strzeleckiemu w Gołańczy. 

• Zapoznał się ze wstępną informacją o podziale nadwyżki budżetowej za 2008 
rok. 

• Wstępnie zapoznał się z informacja o rozstrzygnięciu konkursu ofert na 
realizacje zadań z zakresu pomocy społecznej. 

• Opiniował materiały na sesję. 
 

W omawianym okresie Zarząd Powiatu podjął uchwały: 
• w sprawie wydania opinii dla zamierzenia inwestycyjnego polegającego na 

rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 196 na odcinku Murowana Goślina - 
Wągrowiec, 

• w sprawie ogłoszenia konkursu, określenia wysokości środków na 
poszczególne zadania i form ich zlecania organizacjom pozarządowym oraz 
podmiotom, o których mowa w art.11 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

• w sprawie ogłoszenia konkursu ofert na realizację zadania pn. „Program 
profilaktyki raka prostaty”, 

• w sprawie zmian w układzie wykonawczym budżetu powiatu na 2009 rok, 
• w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie z dniem 1 września 2009 r. 

nowych kierunków w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1w Wągrowcu, 
• w sprawie zmiany uchwały Nr 345/2009 Zarządu Powiatu Wągrowieckiego z 

dnia 08 stycznia 2009r. w sprawie uchwalenia harmonogramu realizacji 
dochodów i wydatków budżetu powiatu za 2009 rok, 

 



• w sprawie powołania komisji konkursowej i uchwalenia regulaminu jej pracy w 
celu przeprowadzenia otwartego konkursu ofert na realizacje zadań zleconych 
przez Powiat Wągrowiecki w 2009 roku organizacjom pozarządowym. 

 
Zarząd Powiatu między 20 a 29 kwietnia 2009 r., odbył 2 posiedzenia, na których  
rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Podjął decyzję o ogłoszeniu konkursów na dyrektorów jednostek oświatowych 
w Bursie Szkolnej nr 1 w Wągrowcu i Młodzieżowym Ośrodku 
Wychowawczym w Antoniewie. 

• Wystąpił do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty o ocenę pracy dyrektora           
I Liceum Ogólnokształcącego - Pana Ireneusza Biniewskiego. 

• Zatwierdził decyzję w sprawie wyboru ofert złożonych w ramach otwartego 
konkursu ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Wągrowieckiego z 
zakresu pomocy społecznej w 2009 roku. 

• Pozytywnie rozpatrzył wnioski o dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych ze środków PFRON. 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i 
Inwalidów w Skokach o dofinansowanie wyjazdu w ramach dofinansowania ze 
środków PFRON sportu, kultury i rekreacji osób niepełnosprawnych. 

• Zapoznał się z informacją o zakresie prac objętych opracowaną wielobranżową 
dokumentacją techniczną dla zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa 
budynku Bursy Szkolnej nr 1 w Wągrowcu na potrzeby Wielofunkcyjnej 
Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej stanowiącej rozbudowę istniejącej 
placówki”. 

• Zapoznał się i rozpatrzył pismo Wągrowieckiego Chóru Kameralnego                      
w sprawie obchodów jubileuszu 25-lecia  istnienia Chóru. Zarząd przeznaczył 
kwotę 500 zł ze środków kultury i z tej okazji przyznał Nagrody Herbu Powiatu 
Wągrowieckiego dla Chóru oraz Panu Andrzejowi Kaliskiemu – wieloletniemu 
dyrygentowi Chóru. 

• Zapoznał się z informacją o środkach finansowych Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

• Rozpatrywał wnioski Komisji Stałych Rady Powiatu. 
• Opiniował materiały na sesję.  
 

W omawianym okresie Zarząd Powiatu podjął uchwały: 
 

- w sprawie zmiany uchwały Nr 246/2008 Zarządu Powiatu Wągrowieckiego z 
dnia 08 maja 2008 roku w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji 
projektu systemowego pod nazwą „Rozwój i upowszechnianie form aktywnej 
integracji wśród osób niepełnosprawnych i pomoc w usamodzielnianiu się osób 
opuszczających rodziny zastępcze” oraz upoważnienia Kierownika 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wągrowcu, 

- w sprawie wyrażenia zgody na wycinkę drzew rosnących na terenie ZOZ                 
w Wągrowcu, 

- w sprawie upoważnienia do reprezentowania Powiatu Wągrowieckiego                   
w rokowaniach o ustalenie ceny wykupu nieruchomości gruntowej                           
w m. Kakulin gm. Skoki /przeznaczonej pod drogę powiatową/, 

 



- w sprawie ustalenia ceny wywoławczej nieruchomości stanowiącej własność 
powiatu wągrowieckiego położonej w Wągrowcu przy ul. Kościuszki 
/1.900.000 zł/, 

- w sprawie ustalenia i przekazania Regionalnej Izbie Obrachunkowej                            
w Poznaniu bilansu wykonania budżetu Powiatu Wągrowieckiego za 2008 rok. 

 
Wicestarosta T. Kranc wyjaśnił temat dot. stworzenia izby wytrzeźwień: 
„prowadzenie takich izb przejęło stowarzyszenie, które zawiera umowy z 
odpowiednimi instytucjami. W Starostwie w tej sprawie odbyło się spotkanie z 
wójtami i burmistrzami, którzy zostali zapoznani z problemem”. 
 
Wicestarosta poinformował o uczestnictwu w dwóch wydarzeniach, w 
Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich, gdzie otrzymał 
informacje o kosztach udziału w ZPP i przedłożył ją do wglądu radnemu G. 
Owczarzakowi, w związku z zapytaniem na sesji marcowej. Podczas ZPP 
podjęto szereg uchwał i stanowisk, dotyczących wszystkich powiatów w Polsce. 
Materiały są do wglądu. Uczestniczył również w konwencie Starostów 
Województwa Wielkopolskiego w Ostrzeszowie nt. podpisania umowy o 
partnerstwie z Urzędem Marszałkowskim. 
 
Radny J. Piasecki: „chciałem pochwalić za odważną decyzję ogłoszenia 
konkursów na stanowisko dyrektorów w dwóch placówkach, w Bursie i MOW 
w Antoniewie”. Radny wniósł zapytania: „czy w kwestii tomografu mogę liczyć 
na biznes plan dotyczący tego urządzenia? Drugie pytanie: jakie są nowe 
kierunki nauczania na ul. Kcyńskiej?” 
 
Radny J. Sulikowski: „z jakich powodów i przyczyn zostanie ogłoszony konkurs 
na stanowiska dyrektorów, czy to z powodu naszych głosów?”  
 
Wicestarosta T. Kranc: „To nie była odważna decyzja, Zarząd właśnie w tym 
momencie podjął decyzję o tym, że ogłasza konkurs. Prowadziliśmy dyskusję, 
na temat  czy takowe konkursy będą ogłaszane. Nie stwierdziliśmy, że takich 
konkursów nie będzie, byliśmy na etapie rozważania pewnych rzeczy. Zarząd 
zawsze słucha głosów z Rady i zawsze je bierze pod uwagę”. 
 
Wicestarosta w sprawie tomografu wyjaśnił, że 5 maja odbędzie się posiedzenie 
rady społecznej ZOZ i na tym spotkaniu ma być przedstawiony biznes plan i 
koncepcja zminimalizowania kosztów i sposobów jak najszerszego 
wykorzystania tej aparatury. 
 
Wicestarosta wyjaśnił radnemu J. Piaseckiemu, że nowe kierunki kształcenia to: 
technik handlowiec, technik logistyk, technik pojazdów samochodowych, 
technik agrobiznesu, technik architektury krajobrazu. Szkoła planuje także 
uruchomić kierunki kształcenia na podbudowie liceum o trzech specjalnościach: 
opiekunka środowiskowa, opiekun medyczny, cyfrowe procesy graficzne. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Wojciech Ćwik stwierdził, że informacja 
została przyjęta. 
 
Ad 6 
Pan Sławomir Maciaszek - Przewodniczący Komisji Finansów Obszarów 
Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu przedstawił informację z działalności 
Komisji w okresie międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 2 
posiedzenia, na których zapoznała się z informacją o stopniu wykonania budżetu 
powiatu za 2008 rok oraz z oceną finansową sytuacji szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez powiat. Komisja na drugim posiedzeniu 
analizowała materiały sesyjne. 
  
Pan Robert Woźniak - Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury Sportu                             
i Turystyki przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między 
posiedzeniami sesji. Komisja w tym okresie odbyła 1 posiedzenie, na którym 
zapoznała się z sytuacją obecną i perspektywami na przyszłość w I LO w 
Wągrowcu. Komisja ponadto analizowała materiały sesyjne.  
 
Pan Józef Sulikowski – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji 
przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między sesyjnym. 
Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na których zapoznała się z 
funkcjonowaniem Wydziału Komunikacji i Stacji Kontroli i Obsługi Pojazdów 
Samochodowych. Komisja omawiała również materiały na sesję. 
 
Pani Irena Wojewódzka - Kucz - Przewodnicząca Komisji Zdrowia Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy przedstawiała informację z działalności Komisji w 
okresie między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na 
których zapoznała się z działalnością Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-
Wychowawczej; Komisja przyjęła informację o rodzinach zastępczych, o 
działaniach PCPR w zakresie opieki nad dzieckiem, działaniach Powiatowego 
Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Komisja analizowała materiały na 
sesję.  
 
Jacek Brzostowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że 
Komisja Rewizyjna w miesiącu kwietniu nie obradowała. Przewodniczący 
Komisji wyjaśnił, że w związku ze złożeniem mandatu przez radnego A. Zająca 
Komisja mogła obradować w trzyosobowym składzie, ale w skład komisji musi 
wchodzić przedstawiciel każdego z klubów. Komisja postanowiła, że jej 
posiedzenia odbędą się, kiedy zostanie uzupełniony skład.  
 
Ad 7 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przedstawił treść uchwały w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
 
Nie zgłoszono zapytań. 
Przystąpiono do głosowania.  

 



 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
Rady Powiatu Wągrowieckiego głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 0 - 
wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu 
Wągrowieckiego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8 
Wicestarosta przedstawił informację o działalności Powiatowego Rzecznika 
Konsumentów w roku 2008. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9 
Wicestarosta T. Kranc przedstawił informację o realizacji przez Zarząd Powiatu 
zgłoszonych wniosków, interpelacji i zapytań do organów powiatu w roku 2008. 
 
Radny J. Sulikowski: „składam wniosek, aby w naszych rejestrach w internecie 
umieszczać wnioski komisji radnych w dziale, gdzie są rejestry oraz odpowiedzi 
na nie. Będzie można do nich wrócić w każdym czasie”.  
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 10 
Edyta Owczarzak przedstawiła informację z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie oraz przedstawiła wykaz potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej oraz informację z działalności warsztatów terapii zajęciowej. 
 
E. Owczarzak podziękowała swoim współpracownikom za dobrze wykonywaną 
pracę. 
 
I. Wojewódzka – Kucz powiedziała, że temat był referowany na komisji 
zdrowia, „komisja oceniła pracę w PCPR bardzo wysoko. Jestem w stałym 
kontakcie z pracownikami PCPR, uczestniczę we wszystkich przedsięwzięciach 
organizowanych przez PCPR, bardzo dobrze współpracuje mi się z PCPR”. 
 

 



Radny J. Sulikowski: „nie mogę się zgodzić z jedną z tez, że działalność w 
dziedzinie opieki społecznej jest obciążeniem dla powiatu, my chcemy jak 
najlepiej wykonywać te zadania”. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 11 
Barbara Senger, kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej w Wapnie 
zreferowała treść uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Wapnie w 2008 roku. B. Senger przedstawiła 
materiał w formie multimedialnej. 
 
I. Wojewódzka – Kucz: „pani Senger jest nowym kierownikiem Warsztatów. 
WTZ w Wapnie tworzyła p. Lucyna Ostapiuk, w sprawie wyboru nowego 
kierownika komisja głosowała tajnie i jednogłośnie wskazaliśmy p. Barbarę 
Senger i życzę, żeby WTZ cały czas tak dobrze funkcjonował. Dziękuję 
Przewodniczącemu gminy Wapno za pomoc ze strony gminy Wapno i 
Damasławek”. 
 
Radny J. Sulikowski: „jak pani to ocenia, jaki jest postęp w rehabilitacji, ilu 
uczestników i w jakim zakresie robi postępy”. 
 
B. Senger: „z opinii terapeutów wiem, że po każdej przerwie wakacyjnej 
uczestnicy zapominają o wielu rzeczach, pomimo, że potrafią wiele zrobić sami. 
W najbliższym czasie 8 osób będzie brało udział w 60-godzinnyh praktykach w 
różnych zakładach pracy. Prawdą jest, że rehabilitacja zawodowa kuleje, 
osobom zdrowym jest trudno znaleźć prace, a więc tym bardziej osobom 
niepełnosprawnym”. 
 
I. Wojewódzka – Kucz: „taki był cel powołania WTZ, po jednej stronie miał być 
Zakład Aktywności Zawodowej, a po drugiej stronie Środowiskowy Dom 
Samopomocy. Nie wszystkich można przystosować do pracy, ale wielu 
uczestników mogłoby taką pracę podjąć. Zakładów pracy chronionej jest dużo, 
ale jest awersja pracodawców i nie chcą zatrudniać chorych osób”.  
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Wapnie w 2008 roku głosowało: 16 - za, 0 - 

 



przeciwnych, 0 – wstrzymujących się /nieobecni: M. Piechocki,                        
K. Migasiewicz/. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności 
rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez Warsztat Terapii 
Zajęciowej w Wapnie w 2008 roku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 12 
Maria Malinowska, z-ca kierownika Warsztatów Terapii Zajęciowej                  
w Wągrowcu zreferowała treść uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 
sprawozdania z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków 
finansowych przez Warsztat Terapii Zajęciowej w Wągrowcu w 2008 roku. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz: „są to najstarsze WTZ, mają już 10 lat, wielu już 
byłych uczestników WTZ w Wągrowcu pracuje w Gołaszewie, a pozostałych 10 
zostało przeniesionych do Środowiskowego Domu Samopomocy. W tej chwili 
WTZ płacą dzierżawę i jest tam ciasno, nie mają miejsca na salę rehabilitacyjną. 
Przy okazji chciałabym prosić całą Radę, aby jedna sesja była wyjazdowa                
i odbyła się w Wapnie”. 
 
Radny Z. Grabowski: „WTZ są organizacją pożytku publicznego i jest potrzeba 
przekazywania 1% podatku, żeby wpływały na Stowarzyszenie Rehabilitacja,            
a ono będzie rozdzielało pieniądze dalej. WTZ stworzyły ludziom 
niepełnosprawnym szanse na drugie życie, osoby, które były chowane „po 
kątach” chcą wychodzić do ludzi i trzeba dać im szanse”.  
 
I. Wojewódzka – Kucz: „dziękuję za słowa radnego Z. Grabowskiego, WTZ to 
moje całe życie, ale mamy podopiecznych znacznie więcej, mamy jeszcze jeden 
warsztat w powiecie obornickim, mamy 130 podopiecznych, 60 osób kadry. 
Pieniądze z wpływów z 1% podatku są rozdzielane na nasze placówki”. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 15 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania                     
z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Wągrowcu w 2008 roku głosowało: 15 - za, 0 - 
przeciwnych, 0 - wstrzymujący się od głosu /nieobecni: M. Piechocki,              
K. Migasiewicz, J. Springer/. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności 
rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez Warsztat Terapii 
Zajęciowej w Wągrowcu w 2008 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

 



 
Ad 13 
Edyta Owczarzak zreferowała treść uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 
Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 
2009-2013. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz powiadomiła, że odbyło się spotkanie Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych, która wyraziła pozytywną opinię, co do tego 
programu. Program zaakceptowali wszyscy kierownicy miejskich i gminnych 
ośrodków pomocy społecznej, uwzględnia on wszystkie potrzeby. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 15 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2009-2013 
głosowało: 15 - za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu. Nieobecni 
radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz, J. Springer. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu Działań na 
Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2009-2013 stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu W. Ćwik ogłosił 10-minutową przerwę. 
 
Rada wznawia obrady o godz. 18.15. 
 
Ad 14 
Wicestarosta T. Kranc przedstawił treść uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XXVI/164/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w 
sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/164/2008 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok głosowało: 16 - za, 0 - 
przeciwnych, 0 - wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, 
K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/164/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia planu 

 



pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 15 
Radosław Kubisz przedstawił treść uchwały w sprawie realizacji przez Powiat 
Wągrowiecki projektu w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego 
Rozwoju Regionalnego – Priorytet 2, Działanie 2.2 wyrównywanie szans 
edukacyjnych poprzez programy stypendialne - „Stypendia unijne dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych województwa wielkopolskiego”. 
 
R. Kubisz wyjaśnił, że kryteria zostały ustalone przez rząd, dlatego też Zarząd 
Województwa nie ma możliwości zmiany tych warunków. 
 
Radny J. Piasecki: „3 lata temu, gdy realizowaliśmy ten projekt był problem 
wynikający z absencji uczniów, czy w tym roku jest jakaś dopuszczona liczba?” 
 
R. Kubisz wyjaśnił, że liczba obecności nieusprawiedliwionych jest określona w 
wysokości 10 godzin. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie realizacji przez Powiat Wągrowiecki projektu 
w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego – 
Priorytet 2, Działanie 2.2 wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne - „Stypendia unijne dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
województwa wielkopolskiego” głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 0 - 
wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie realizacji przez Powiat Wągrowiecki projektu w ramach 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego – Priorytet 2, 
Działanie 2.2 wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne - „Stypendia unijne dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
województwa wielkopolskiego” stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 16 
Radosław Kubisz przedstawił treść w sprawie przyjęcia „Regulaminu 
przyznawania i przekazywania w roku szkolnym 2008/2009 stypendiów na 
wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
umożliwiających uzyskanie świadectwa dojrzałości”. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  

 



Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania             
i przekazywania w roku szkolnym 2008/2009 stypendiów na wyrównywanie 
szans edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających 
uzyskanie świadectwa dojrzałości” głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 0 - 
wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania i przekazywania w 
roku szkolnym 2008/2009 stypendiów na wyrównywanie szans edukacyjnych 
dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających uzyskanie świadectwa 
dojrzałości” stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 17 
Radosław Kubisz zreferował treść uchwały w sprawie przekazania do realizacji 
Gminie Wągrowiec zadania pn. „Wykonanie projektu przebudowy drogi 
powiatowej nr 1610 na odcinku Sienno - Przysieczyn”. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przekazania do realizacji Gminie Wągrowiec 
zadania pn. „Wykonanie projektu przebudowy drogi powiatowej nr 1610 na 
odcinku Sienno - Przysieczyn” głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 0 - 
wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie przekazania do realizacji Gminie Wągrowiec zadania pn. 
„Wykonanie projektu przebudowy drogi powiatowej nr 1610 na odcinku Sienno 
- Przysieczyn” stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 18 
Jacek Brzostowski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu Powiatu za 2008 rok. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Wągrowieckiego na podstawie art. 16 ust.3 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (z 2001 r. Dz. U. 
Nr 142, poz. 1592) oraz § 36 ust. 3 Statutu Powiatu Wągrowieckiego (Dz. Urz. 
Województwa Wielkopolskiego nr 7 poz. 127 z 1999r. z późn. zm.) badała 
działalność finansową powiatu wągrowieckiego za 2008 rok. 
 
Po zbadaniu: 
- sprawozdania zarządu powiatu z wykonania budżetu obejmującego 

wszystkie elementy gospodarki finansowej za 2008 rok; 
- uchwały nr XV /93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia    

2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2008 rok zmienionego  

 



- uchwałami Rady Powiatu: 
 
 nr XVII /100/ 2008 z dnia 27.02.2008r. 
 nr XVIII /105/ 2008 z dnia 31.03.2008r. 
 nr XIX /114/ 2008 z dnia 28.04.2008r.  
 nr XX /119/ 2008 z dnia 28.05.2008r. 
 nr XXI /131/ 2008 z dnia 25.06.2008r 
 nr XXII /137/ 2008 z dnia 30.07.2008r. 
 nr XXIII /147/ 2008 z dnia 24.09.2008r. 
 nr XXIV /155/ 2008 z dnia 29.10.2008r.  
 nr XXV /162/ 2008 z dnia 26.11.2008r.  
 nr XXVI /165/ 2008 z dnia 29.12.2008r.  
 

oraz uchwałami Zarządu Powiatu wprowadzających zmiany w budżecie: 
 

nr 239/2008 ZP z dnia 10.04.2008r 
nr 267/2008 ZP z dnia 09.07.2008r. 
nr 301/2008 ZP z dnia 09.10.2008r. 
nr 306/2008 ZP z dnia 30.10.2008r.  
nr 322/2008 ZP z dnia 18.12.2008 r. 
 
- sprawozdań finansowych: 
- dochodach budżetowych jednostek samorządu terytorialnego, 
- wydatkach budżetowych jednostek samorządu terytorialnego, 
- nadwyżce (deficycie) jednostek samorządu terytorialnego, 
- stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz gwarancji i poręczeń. 
 
 
Rb - 27 S -  Sprawozdania z wykonania planu dochodów budżetowych     
                   jednostki samorządu terytorialnego. 
Rb – 28S -  Z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki samorządu  
                   terytorialnego. 
Rb – NDS -Kwartalne sprawozdanie o nadwyżce / deficycie/ jednostki  
                   samorządu terytorialnego. 
Rb  – Z   -  Kwartalne sprawozdanie o stanie zobowiązań wg tytułów 
                   dłużnych oraz gwarancji i poręczeń, jednostki samorządu  
                   terytorialnego. 
Rb – N     - Kwartalne  sprawozdania o stanie należności jednostki     
                   samorządu terytorialnego. 
Rb - 50    – Kwartalne sprawozdanie o dotacjach / wydatkach/ związanych 
                   z wykonywaniem zadań z zakresu administracji rządowej oraz 
                   innych zadań zleconych jednostkom samorządu terytorialnego  
                   ustawami. 
Rb – 31  –   Półroczne/ roczne sprawozdania  z wykonania planów finansowych 
                    gospodarstw pomocniczych. 
Rb – ST -    Roczne sprawozdania o stanie środków na rachunkach bankowych   

 



                    samorządowych jednostek budżetowych /jednostek samorządu  
                    terytorialnego.  
Rb – 33 –    Półroczne / roczne sprawozdania z wykonania planów finansowych 
                    funduszy celowych nie posiadających osobowości prawnej.  
Rb –  34 -    Kwartalne sprawozdania z wykonania planów finansowych  
                     dochodów własnych jednostek budżetowych i wydatków nimi  
                     sfinansowanych. 
Rb– 27 ZZ - Kwartalne sprawozdanie z wykonania planu dochodów  
                     związanych z realizacją zadań z zakresu administracji  
                     rządowej oraz innych zadań zleconych jednostkom samorządu    
                     terytorialnego  ustawami. 
Rb– ST      - Roczne sprawozdanie o stanie środków na rachunkach bankowych  
                     jednostek samorządu terytorialnego. 
 
Kontrolując wykonanie budżetu Komisja analizowała w szczególności 
następujące zagadnienia: 
- czy sprawozdanie zarządu powiatu z wykonania budżetu obejmuje wszystkie  

istotne elementy gospodarki  finansowej, 
- czy dokonane przez zarząd powiatu przesunięcia w budżecie były zasadne             

i celowe oraz czy były zgodne z upoważnieniem nadanym przez Radę 
Powiatu, 

- czy zaplanowane w budżecie zadania na 2008 rok zostały wykonane, 
-  czy gospodarka  z wykonania planów finansowych dochodów własnych 
jednostek budżetowych i wydatków nimi sfinansowanych powiatu była 
prawidłowa. 
 
Komisja postanowiła: 
Ocenić wykonanie budżetu za 2008 rok pozytywnie i stwierdzić, że gospodarka 
finansowa powiatu w 2008 roku prowadzona była prawidłowo. 
Nie stwierdzono naruszenia dyscypliny finansowej przez wykonawcę budżetu. 
 
Ad 19 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego Wojciech Ćwik, 
przedstawił treść uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
absolutorium za 2008 rok. 
 
Ad 19.1 
Danuta Królczyk Skarbnik Powiatu przedstawiła sprawozdanie z wykonania 
budżetu za 2008 rok, w którym szczegółowo omówiła wszystkie zagadnienia 
związane z wykonaniem budżetu, informując m.in., że wydatki zostały 
zrealizowane w 97%, powiat nie przekroczył wskaźnika 5,83% łącznej kwoty 
długu na koniec 2008r. Wykonanie dochodów przedstawia się zgodnie z 
tytułami dochodów, subwencja ogólna wyniosła 59% ogółu dochodów; do 
budżetu wpłynęło ponad 31 mln zł, subwencja została wykonana 100%. Dotacje 
celowe od wojewody z zakresu administracji rządowej w wysokości blisko 6 
mln zł i stanowiły 11,3%. Dotacje w wyniku porozumień wyniosły 560 tys. zł na 

 



utrzymanie dzieci z innych powiatów przebywających w naszej placówce 
opiekuńczej. Powiat pozyskał z budżetu państwa 750 tys. zł na roboty 
konserwatorskie, Zarząd pozyskał ze środków unijnych 300 tys. zł na programy 
realizowane przez Starostwo Powiatowe, Powiatowy Urząd Pracy i Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie. Dochody własne powiatu wyniosły 12 mln 41 tys. 
zł, jest to 110% wykonania planu; dochody własne stanowią 23% wszystkich 
dochodów powiatu. Dochody własne pozyskano m.in. z opłaty komunikacyjnej, 
z dzierżawy i najmu składników majątku, udziału z wpływów z podatków od 
osób fizycznych i prawnych, wpływów związanych z realizacją zadań 
zleconych. Dochody w Starostwie i jednostkach zostały zrealizowane 
prawidłowo. Wydatki zostały zrealizowane na poziomie 97%, w kwocie 52 mln 
i 132 tys. zł. Powiat udzielał dotacje na kwotę 2 mln zł 400 zł. Obsługa długu 
publicznego to kwota 600 147 zł, na drogi powiatowe wydano ponad 5 mln zł. 
Została zachowana płynność finansowa jednostek i terminowe wykonywanie 
zobowiązań. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa po 
przeprowadzeniu analizy budżetu powiatu wągrowieckiego wydała opinię 
pozytywną z małym zastrzeżeniem. Zarząd nie zgodził się z tym zastrzeżeniem i 
złożył odwołanie do pełnego składu RIO, który uwzględnił odwołanie Zarządu        
i zmienił opinię składu RIO z 10 kwietnia br.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Opinię RIO stanowią 
załącznik nr 15 i 16 do protokołu. 
 
Ad 19.2 
Sławomir Maciaszek, przewodniczący Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich 
i Strategii Rozwoju Powiatu przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 
wykonania budżetu powiatu za 2008 rok.  
Opinia stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 19.3 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji i pozytywną 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Wągrowieckiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu za 2008 rok. Opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Komisja postanowiła: 
Ocenić wykonanie budżetu za 2008 rok pozytywnie i stwierdzić, że gospodarka 
finansowa powiatu w 2008 roku prowadzona była prawidłowo. Nie stwierdzono 
naruszenia dyscypliny finansowej przez wykonawcę budżetu. 
 
Wniosek Komisji: 
Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Wągrowieckiego wnioskuje o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu za 2008 rok. 
 
 

 



 
Ad 19.4  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wojciech Ćwik, otworzył dyskusję nad 
punktem dotyczącym udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2008 rok. 
 
Dyskusję nt. wykonania budżetu za 2008 rok rozpoczął radny J. Springer: 
„zawsze temat, który nas bulwersował to ochrona naszego mienia i to, co zostało 
dokonane w zeszłym roku, a wiec wydawnictwo, kiedy burmistrz przedstawiał 
założenia budowy Aquaparku. Nigdy nie zgadzaliśmy się, aby oprócz ziemi 
przekazywać gotówkę i to żniwo ma teraz miejsce, przekazaliśmy grunt w 
dwóch transzach. Druga uchwala przekazywała grunt pod Aquapark i powinno 
być dosyć, przekazaliśmy jednak później 3 mln zł, a dyrektorom jednostek 
Zarząd mówi szukajcie swoich pieniędzy. Zgadzam się z A. Bieleckim, że 
trzeba kumulować środki. Gdybyśmy mieli te środki to weszlibyśmy w duże 
inwestycje. W budżecie widać, jaka jest słaba realizacja wniosków. Majątek 
zaczyna nam się starzeć, bo nie nadążamy. Nie liczyłem jaka jest słaba 
realizacja wniosków, to jest rzecz subiektywna. Należy także zrobić coś z 
internatem w Gołańczy, straty z tytułu braku decyzji są zbyt duże, trzeba 
utrzymywać pusty internat. 
Przekazywanie dróg gminom jest dobrym pomysłem i pewne początki miały 
miejsce, ale znów wracamy do kumulacji środków, burmistrzowie nie chcą 
przejmować dróg nie wyremontowanych, a 3 mln zł nam uciekło. Remonty przy 
drogach ograniczyliśmy do remontów chodników. 
Ponieśliśmy klęskę, jeśli chodzi o budowę dróg lokalnych, nie mamy odwagi i 
pieniędzy, inni poszli do przodu, a my nie skorzystaliśmy z gotówki, aby 
odbudować drogi. 
Czy jesteśmy zadowoleni z kwot jakie wydajemy, jaka jest skuteczność naszego 
organu – Zarządu w realizacji celów. Ulica Bartodziejska wygląda słabiutko, ale 
z drugiej strony negocjacja przy ul. Janowieckiej, czyli jednak można, ale trochę 
więcej panowie determinacji. To są nasze uwagi, głosujemy przeciwko 
udzielenia Zarządowi absolutorium. Realizujemy dobre wnioski i jeśli tak to 
będzie, to zaczyna to całkiem nieźle wyglądać”. 
 
Wicestarosta T. Kranc rozpoczął wyjaśnienia: „wspólnie dyskutowaliśmy przez 
parę godzin na temat Aquaparku, na początku mieliśmy być udziałowcem w 
spółce i nie wyraziliśmy takiej zgody. W zamian za to zaoferowaliśmy grunty 
pod parking i Aquapark. Nie chcę się wgłębiać, ale na pierwszy rzut oka tak to 
wygląda, że dwa razy liczymy te same pieniądze. Co do realizacji wniosków – 
wnioski zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji, nie wszystkie wnioski 
można zrealizować od razu. Drogi - 420 km dróg w wiadomym stanie, które nie 
spełniają standardów drogi powiatowej w sensie definicyjnym i technicznym. 
Do tematu przekazywania dróg wszyscy przystąpiliśmy z wielkimi nadziejami, 
weszliśmy we współpracę z gminami. Program ten jest w dalszym ciągu 
realizowany.  
Poczyniliśmy też inwestycje w drogach m.in. Jabłkowo-Nowiny, jednak w 
przypadku „schetynówek” to nie nasza wina, że nie otrzymaliśmy 

 



dofinansowania. Po prostu wnioski przegrały z innymi, a komisja oceniła, że 
inne drogi są bardziej potrzebne”. 
 
Radny Z. Grabowski: „nie mogę odnieść się do roku ubiegłego, bo nie byłem 
radnym, jednak mam pytanie do p. Skarbnik: z czego wynika zmniejszenie 
kredytu z 5 do 3 mln?” 
  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że „była ta inwestycja duża, na którą 
zarezerwowano kwotę 2 mln 400 tys. zł w budżecie. Kwota ta z przyczyn 
niezależnych od nas nie mogła zostać zrealizowana, co nie oznacza, że ta 
inwestycja jest przesunięta w czasie. W dalszym ciągu jest ona w Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym, czekamy na sfinalizowanie i podpisanie umowy. Tylko z 
tego powodu kwota ta została uszczuplona”. 
 
Radny Z. Grabowski powiedział, że gminy również biorą udział w finansowaniu 
Aquaparku i przekazują pieniądze, trudno tu dyskutować, ale jest poparcie ze 
wszystkich gmin. 
 
Radny L. Bodus: „Titanic płynie i to w dobrym kierunku, będą się zmieniali 
kapitanowie i pasażerowie statku, żaden samorząd nie przerobił wszystkich 
zadań. Chciałem zaprosić nas wszystkich do jeszcze większej pracy i do 
współpracy na rzecz naszej małej społeczności lokalnej”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję nad w/w punktem sesji. 
 
Przystąpiono do głosowania imiennego.  
 
 

        Nr Sesji  XXX  / 2009 
Głosowanie imienne / załącznik do uchwały nr XXX /  192 / 2008 

          Rady Powiatu Wągrowieckiego  
      z dnia 29 kwietnia 2009 roku     

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium za 2008 rok. 
 

L.p. Nazwisko i Imię Za Przeciw Wstrzy
mujące Podpis 

1. Bielecki Andrzej X    
 

2. Brzostowski Jacek X    
 

3. Bociański Tomasz   X    
 

4. Bodus Leszek  X    
 

5. Ćwik Wojciech  X    
 

6. Ewertowski Wiesław  X    
 

7.  Grabowski Zbigniew   X  

 



 

8. Kranc Tomasz  X    
 

9. Migasiewicz Krzysztof     
nieobecny 

10. Maciaszek Sławomir X    
 

11. Owczarzak Grzegorz   X   
 

12. Piasecki Jerzy   X   
 

13. Piechocki Michał      
nieobecny 

14. Springer Jerzy  X   
 

15. Sulikowski Józef X    
 

16. Woźniak Robert  X    
 

17. Wieczorek Andrzej X    
 

18. Wojewódzka -Kucz 
Irena X    

19.  ……………………  
 ………... ……….. ……… …………………… 

 
                                                                 Wicep rzewodniczący  

                                                                     Rady Powiatu W ągrowieckiego 
 

                                                                  ___________________________  
                                                                 / Wojciech Ćwik / 

 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
absolutorium za 2008 rok głosowało: 12 - za, 3 - przeciwnych, 1 – 
wstrzymujący się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, K. Migasiewicz. 
 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
Wicestarosta T. Kranc: „w imieniu Zarządu dziękuję za współpracę i bardzo 
cenne uwagi, szczególnie panu Staroście M. Piechockiemu, który stał na straży 
wykonania budżetu, pani Skarbnik Powiatu i pracownikom Wydziału Finansów, 
kierownikom Wydziałów i jednostek oraz wszystkim pracownikom Starostwa za 
włożoną pracę”. 
 
Ad 20 
Danuta Królczyk, Skarbnik Powiatu przedstawiła treść uchwały Rady Powiatu 
Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu 

 



Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok. 
 
Radny G. Owczarzak: „ostrzyliśmy sobie apetyt na podział tej nadwyżki, 
zwłaszcza w drogownictwie. Okazuje się, że z dużej chmury mały deszcz, bo 
nadwyżka nie jest aż tak wysoka. Z 2 mln 400 tys. zł na drogi przekażemy nieco 
ponad 1 mln zł, a potrzeby są bardzo rozległe (zakup sprzętu wielofunkcyjnego). 
To nie wystarczy, ponieważ musimy przeznaczyć pół miliona na rezerwy, na 
ewentualność mniejszych dochodów. Przypominam sobie debatę budżetową, 
gdzie przedstawialiśmy takie zagrożenia, sugerowaliśmy, że nadchodzi kryzys   
i dochody, które spłyną do budżetu będą mniejsze. Należało o tym pomyśleć 
wcześniej, przy konstrukcji budżetu. Przekazujemy 200 tys. zł na standaryzację 
Domu Pomocy Społecznej i uziemienie w ZSP2. Te ostatnie zadanie należało 
wykonać w ramach remontu dachu w ubiegłym roku. Stąd podział tej nadwyżki 
jest niezadowalający. Kwotę 2 mln zł wydajemy na inwestycje naszą i nie naszą. 
Nasza opinia jest taka, że te pieniądze należy przeznaczyć na nasze zadania np. 
na drogi. Nie będziemy jednak glosować przeciwko tej uchwale, jako gest 
dobrej woli. Wstrzymamy się, liczymy na dobrą współpracę z Zarządem. 
 
Wicestarosta odpowiedział radnemu G. Owczarzakowi, że w przypadku 
Powiatowego Zarządu Dróg takie były założenia, aby w budżecie było 2 mln zł: 
„do takiej kwoty zbliżamy się. Dysponujemy jednak kwotą 1 mln 100 tys. zł z 
nadwyżki, która możemy przekazać na drogi. Dostrzegamy możliwość realizacji 
wszystkich zadań, które sobie założyliśmy, a to jest naszym celem. Nasz 
optymizm wynika m.in. z tego, że na rynku zamówień publicznych widzimy 
ceny niższe niż zakładaliśmy w kosztorysach, więc można zaoszczędzić. Co do 
zakupu sprzętu – planujemy zakupić ten sprzęt, Zarząd nie odstępuje od 
realizacji tego wniosku. Mamy 1,5 mln zł zarezerwowane w budżecie w formie 
kredytu na remont Bursy. Pierwszy przetarg pokazał możliwość uzyskania 
oszczędności, będzie ogłaszany drugi przetarg i zakładamy, że oszczędności 
jakie powstaną, wystarczą na zakup tego sprzętu bez kredytu i zadłużenia 
powiatu”. Co do budżetu na 2009 rok Wicestarosta powiedział, że „jest to 
budżet optymalny, wykorzystującym wszystkie możliwości, a nadwyżka, która 
powstała pozwoliła utworzyć rezerwę budżetową, o którą Panowie 
apelowaliście w miesiącu grudniu. W przypadku DPS tak się stało, że pewne 
rzeczy nie zostały dopełnione odnośnie standaryzacji. Mamy duże szanse, aby 
uzyskać 70 tys. zł. zwrotu poniesionych kosztów na dostosowanie do 
standaryzacji. W ZSP nr 2 uziemienie nie mogło być ujęte w projekcie, badania 
dokonano wiosną, a remont zakończył się w grudniu. Będzie położona nowa 
instalacja. Cieszy mnie sformułowanie kolegi Owczarzaka – to jest nasza 
inwestycja i nie nasza. Czy inwestycja, która znajduje się na terenie powiatu jest 
nasza? Ja uważam, że tak. Dziękuje kolegom z opozycji za takie potraktowanie 
podziału nadwyżki”.  
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 16 radnych. 

 



 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok głosowało: 11 - za, 0 - 
przeciwnych, 5 – wstrzymujących się od głosu. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 21 
Wicestarosta T. Kranc przedstawił treść uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
II/9/2006 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w 
sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej 
Przewodniczącego. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego głosowało: 15 - 
za, 0 - przeciwnych, 1 – wstrzymujący się od głosu. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 22 
Interpelacje i zapytania: 
 
Radny G. Owczarzak: „na ostatniej sesji był poruszany temat przetargu na 
ubezpieczenie mienia powiatu. Dziękuję za odpowiedź, chociaż ta odpowiedź 
nie zawiera dwóch aspektów sprawy. Sprecyzuję kwestie, o którą mi chodzi: o 
ocenę doświadczenia i referencji firmy Uniqa, czym się może pochwalić, jaki 
jest skutek finansowy dla powiatu. Jeszcze jedna rzecz: na ocenę ofert składały 
się dodatkowe klauzule, czy mogę prosić co było istotą tych klauzul, bo miały 
takie, a nie inne znaczenie. Kwestia klauzul dodatkowych zadecydowała o 
wyborze tej oferty”. 
 
Radny J. Piasecki: „złożyłem dwie interpelacje. Jedna odpowiedź mnie 
satysfakcjonuje, a druga - dot. życzeń zamieszczonych na stronie internetowej 
ZSP 1 nie. Kwestia finansowania tego projektu budzi moje kolejne zastrzeżenia. 
Chciałbym prosić o konkluzje Zarząd Powiatu; dyrektor pisze o jakichś 

 



bonusach za usługę, czy to jest transparentne w finansach? Dziękuję komisji 
rewizyjnej, że pomimo braku kadry komisja podjęła się pracy w tym zakresie. 
Proszę starostę o wyjaśnienie nt. wywiadu w telewizji publicznej. Do obecnej 
chwili nie wpłynęło stanowisko rady pedagogicznej. Powiem szczerze, że 
jestem zaskoczony, nie rozumiem, o jakim piśmie pan starosta myślał ze strony 
rady pedagogicznej. Koleżanki i koledzy zadają pytanie, jakie będzie 
stanowisko Zarządu?” 
 
Radny J. Sulikowski: „składam zapytanie: w ubiegły piątek chciałem wrócić do 
domu przez Mieścisko. Na ul. Janowieckiej stoi radiowóz policyjny, ulicą idzie 
grupa osób, flaga Wągrowca na początku. Ten odcinek jechałem 40 minut. 
Korek był aż do ul. Kcyńskiej, trasa rowerowa była pusta. Jechałem tak, żeby 
policzyć te osoby, było ich ok. 35 osób. Ile kosztuje taka asysta i komu 
przysługuje, czy nie można wyznaczyć trasy chodnikiem, aby zachować 
płynność ruchu na obwodnicy. Takich przepisów nie ma, bo sprawdziłem, dla 
mnie to jest skandaliczne. Składam dwie interpelacje: pierwsza dotyczy strony 
internetowej powiatu: po co ta strona jest? Niby ma informować, pomagać 
załatwiać nasze sprawy. Dokonałem przeglądu naszej strony. Poza techniczną 
sprawą i informacjami z Biura Rady, Wydziału Budownictwa i Biura Spraw 
Obywatelskich i Zdrowia, gdzie wchodzi się na stronę i wiadomo, o co chodzi, a 
dalej nic. Inne to tragedia, mamy 6 rejestrów i rejestr budynków i budowli, nic 
nie można załatwić w Wydziale Oświaty i Wydziale Komunikacji. Powiatowy 
Zarząd Dróg ma ładnie zrobiony dostęp do swoich wniosków. Jest elektroniczna 
skrzynka podawcza od maja 2008, od kiedy będzie ona działała, czy Zarząd 
widzi potrzebę promocji powiatu przez stronę www, w jakim terminie zostanie 
przeprowadzona aktualizacja stron? Czy zdaniem Zarządu odpowiedzialni za ten 
stan wywiązali się ze swoich obowiązków? 
Mieliśmy sprawę nagród i odznaczeń. Okazuje się, że dyrektorów nagradzamy 
maksymalnie, a oni swoich pracowników minimalnie. Jeśli chodzi o Dom 
Pomocy Społecznej my ponosimy straty, a dyrektorzy są nagradzani. Czy w 
obliczu zdarzeń Zarząd widzi potrzebę dodatku motywacyjnego dla kadry 
kierowniczej. Jeśli tak, to kiedy można się spodziewać wprowadzenia takiego 
systemu? Wnioskuję, aby ktoś z członków Zarządu dokonał analizy budżetu 
2008. Wnioskuję, aby w przyszłości poprawić jakość tych dokumentów w 
paragrafach, żeby podnieść jakość sprawozdań. Składam wniosek do Zarządu 
oto, aby dokonać poprawki w uchwale dotyczącej zabytków i prac 
konserwatorskich, żeby umożliwić startowanie naszym jednostkom, aby 
zaznaczyć w budżecie powiatu odpowiednią kwotę. Ktoś obcy może robić coś 
za nasze pieniądze, a nasze jednostki nie”. 
 
Radny J. Springer: „w Ośrodku Dokształcania Zawodowego uczy się duża 
liczba uczniów dojeżdżających. Dyrektor ZSP nr 1 otrzymał od dyrektor Bursy 
Szkolnej nr 1 pismo, gdzie placówka będzie nieczynna w związku z 
przypadającymi świętami 1-3 maja. Można było wywiesić kartkę na drzwiach. 
To jest dodatkowy dzień wolny od szkoły, kodeks pracy reguluje, że jeżeli 
portier musiałby pracować w dzień wolny od pracy, dostaje jeden dzień 

 



wolnego. My mamy zajęcia warsztatowe, mamy 40 osób, w tym dużo 
dojeżdżających. Czy ta Bursa jest dla młodzieży, czy dla pracowników? W ciągu 
roku ok. 30 osób korzysta ze stałego zakwaterowania w Bursie. Składam wniosek, 
aby wyjaśnić tą sprawę”. 
 
Wicestarosta na zapytanie radnego J. Piaseckiego powiedział: „udzielałem różnych 
wywiadów. Tak się złożyło, że pani redaktor była dzień po radzie w godzinach 
rannych i miała wiadomości większe od moich. Mówimy o tej samej uchwale, 
która została utajniona, bo dotyczyła spraw publicznych. Chodzi o dobre imię 
uczniów szkoły. Do mnie nie wpłynęło żadne pismo”.  
 
Radny J. Sulikowski otrzyma odpowiedź na piśmie. 
 
Co do zdarzenia w Bursie Szkolnej Wicestarosta powiedzia ł: „boleję, że nasze 
jednostki mają czasami złą komunikację. Odbędę rozmowę z panią dyrektor”. 
 
Radny J. Piasecki: „dziękuję za odpowiedź, nie ujawnię jednak uchwały, bo jest 
tajna, ale rada pedagogiczna szuka ratunku dla szkoły, rada chce głośno krzyczeć, 
po głowie dostaje szkoła, a winny się śmieje”. 
 
Wicestarosta: „nie zgodzę się, że nikt szkole nie chciał pomóc, powiedziałem na 
łamach prasy, że Zarząd interesuje się tą sprawą, możemy pomóc w wyjaśnieniu 
sprawy i dokonać rzetelnej oceny sytuacji. Zwróciliśmy się do kuratorium o opinię 
pracy dyrektora I. Biniewskiego – jest to rozwiązanie najlepsze dla szkoły i pana 
dyrektora. Badamy więc tą sprawę”. 
 
Sekretarz Powiatu A. Sebastyański wyjaśnił radnemu J. Sulikowskiemu: „od 1 
maja ubiegłego roku została wprowadzona skrzynka podawcza na platformie 
ePUAP, jest to platforma Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Aby 
rozpocząć taką procedurę należy uruchomić elektroniczny podpis kwalifikowany. 
Do dnia dzisiejszego do Starostwa nie wpłynęła żadna sprawa, uruchomiliśmy już 
elektroniczny obieg dokumentów. Następnym etapem jest podpis elektroniczny - 
jest to w trakcie realizacji. W tej chwili chcemy się do tego dobrze i sukcesywnie 
przygotować, jest prowadzona dokumentacja podwójna w systemie papierowym i 
elektronicznym. Na naszej stronie internetowej jest link do tej strony”. 
 
Radny J. Sulikowski: „moje pytanie było, kiedy to będzie działało, żeby załatwiać 
sprawy elektronicznie. Ponadto zapraszam do przyjrzenia się każdej podstronie 
BIP”.  
 
Radny W. Ćwik złożył pisemnie interpelację. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad 23 
Wnioski i oświadczenia radnych: 
 
Nie zgłoszono wniosków i oświadczeń. 

 



 
Ad 24 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Wągrowieckiego W. Ćwik, zamknął obrady XXX Sesji Rady Powiatu 
Wągrowieckiego. 
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